
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tietoa 
tutkimukseen 
osallistuvalle  



 

Hei! 

Tämän tutkimuksen toteuttaa Jyväskylän yliopiston 
jatko-opiskelija Julia Turok. 
 
Tämä tutkimus liittyy väitöskirjaan, jossa tutkitaan 
suomea sekä suomea ja venäjää puhuvien 
tokaluokkalaisten kielitaitoa ja englannin kielen 
oppimista tietokonepelin avulla.   
Tutkimukseen osallistumisesta ei odoteta aiheutuvan 
Sinulle haittaa tai epämukavuuksia. Mahdollinen hyöty osallistumisesta koskee mahdollisuutta kokeilla eri 
kielipelejä tietokoneella sekä saada tietoa omista suorituksista (lapsi ja vanhempi voivat saada tietoa). 
 

Jotta voin käsitellä henkilötietojasi tutkimuksen 
toteuttamiseksi, minulla on oltava siihen riittävä 
peruste. Tässä tutkimuksessa käsittelen tietojanne 
yleisen edun perusteella ja pyydän teiltä 
suostumuksen osallistua tutkimukseen. Tutkimuksen 
tulokset ovat kaikkien hyödynnettävissä. 
 

Perheenne pyydetään tutkimukseen, koska sovitte 
kohderyhmään kielitaustanne perusteella. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Vapaaehtoisuus ja 
tutkittavan oikeudet  
Tutkimukseen osallistuminen on täysin 
vapaaehtoista. Voit kieltäytyä vastaamasta tai 
keskeyttää tutkimukseen osallistumisen. Sinun ei 
tarvitse kertoa minulle, miksi et halua osallistua. Jos 
Sinulla on kysyttävää oikeuksistasi voit vanhempasi 
kanssa olla yhteydessä myös yliopiston 
tietosuojavastaavaan tietosuoja(at)yu.fi, p. 040 805 
3297.

mailto:tietosuoja@jyu.fi


 
 
 
 
 

 

Tietoa 
tutkimuksesta  

Tutkimukseen osallistuminen tapahtuu kotoa tai koulusta käsin.   
Tutkija voi olla halutessanne yhteydessä sinun vanhempiin 
puhelimitse tai videoyhteyden kautta, jos teillä on kysyttävää. 
Osallistumiseen tarvitaan tietokonetta.  
Tutkimukseen kuuluu kolme osiota: taustatietolomake 
vanhemmalle/-ille, pelitesti suomen kielestä (ja venäjää 
puhuville myös venäjän kielestä) lapselle sekä englannin kielen 
oppimispeli lapselle. 
Kielitestin kesto on noin 15-30 minuuttia. Pyydän, että 
vanhempi ei auttaisi lasta testin suorittamisessa. Testissä 
arvioidaan kirjaintuntemusta, lukemista ja kirjoittamista. 
Suoritus tallentuu automaattisesti, ja pääsen katsomaan sitä                    
jälkikäteen. 
Oppimispeliä pelataan kielitestin suorittamisen jälkeen useamman kerran viikossa vähän kerrallaan (n. 15 
min) 12 viikon ajan. Siinäkin suoritukset tallentuvat automaattisesti. 



 

 

Suojaan keräämäni 
henkilötiedot  
• Tutkimuksessa Sinusta kerätään seuraavia 

henkilötietoja: nimi, syntymäaika ja -paikka, 
luokka-aste, kyselyvastaukset ja 
tietokoneavusteisten testien sekä pelin 
tulokset. Tietojen kerääminen perustuu 
tutkimussuunnitelmaan.  

• Käsittelen saadut tiedot luottamuksellisesti 
ja nimettömästi. Kukaan muu ei lue niitä 
kuin minä. En kerro kenellekään niitä asioita, 
joita vanhempi vastaa 
taustatietolomakkeeseen. Olen käynyt 
yliopiston Tietosuoja ja 
tietoturvakoulutukset. Noudatan myös 
yliopiston ohjeita. 

• Tietojasi käsitellään vain Suomessa, eikä 
niitä siirretä ulkomaille. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Tietojen 
arkistointi  

Tutkimuksen tutkimusrekisteri hävitetään 
tutkimuksen päätyttyä arviolta 01.2031 mennessä. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Tutkimuksen tulokset  
Tutkimuksesta valmistuu väitöskirja sekä 
mahdollisesti tieteellisiä artikkeleita. Yksittäistä 
osallistujaa ei pystytä tunnistamaan 
tutkimustuloksista. 

  



 

Tutkittavan 
oikeudet  

Voit kysyä minulta mitä tahansa tutkimuksesta 
ennen osallistumista, osallistumisen aikana tai sen 
jälkeen. Sinulla on oikeus tarkastaa tai oikaista 
antamasi tiedot, voit myös kertoa minulle, että et 
halua tietojasi käsiteltävän tai tehdä valituksen 
henkilötietojesi käsittelystä. 

 
Suostumus osallistua tutkimukseen merkataan 
sähköiseen taustatietolomakkeeseen. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 


